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 صیانت و حفاظــت از حقوق عامه 

ازجملــه تکالیف قانونی دســتگاه شورا
قضاســت اما بخش زیادی از حقوق 
عامه مربوط به مسائل شهری ازجمله تغییر کاربری، 
آلودگی هوا، حمل ونقل عمومی، ساختمان های ناایمن 
و... مرتبط می شود که علاوه بر پیگیری توسط مدیریت 
شــهری نیاز به همکاری دســتگاه قضا دارد. دیروز 
دادستان کل کشور به مناسبت هفته قوه قضاییه در 
صحن پارلمان شــهری حضور پیدا کرد تا موانع کار 
درخصوص همین موضوعات به بحث گذاشته شود. 
حضور دادستان در صحن شورای شهر تهران زمینه ساز 
تقویت همکاری میان پارلمان شهری و دستگاه قضا 
شــد تا امیدواری به جلوگیری از تخلفات شــهری 
به خصوص در حوزه ساخت وساز شکل بگیرد. موضوعي 
که می تواند به رعایت حقوق شــهروندی بینجامد. 
به گزارش همشهری، دیروز حجت الاسلام محمدجعفر 
منتظری با تأکید بر استفاده از ظرفیت های قانونی برای 
صیانت از حقوق مردم گفت که یکی از اثرگذارترین و 
مهم ترین اقدامات در این مورد به کارگرفتن ظرفیت 
قانونی دادســتان ها به عنوان مدعی العموم اســت. 
دادستان کل کشور به نقص قانونی در صیانت از حقوق 
عامه هم اشاره و عنوان کرد: »به دلیل نواقص قانونی، 
حقوق عامه تعریف و تبیین نشده و حدود برخورد با 
کسانی که حقوق عامه را تضییع می کنند، وجود ندارد؛ 
بنابراین لایحــه جامع حقوق عامه تدوین شــده که 
پیش نویــس آن 2ماه دیگر به دولــت و مجلس ارائه 
می شود.« منتظری پس از اعلام آمادگی برای همکاری 
با پارلمان شــهری تأکید کرد: »در وظایف و تکالیف 

هرکجا با موانعی برخــورد کردید که ظرفیت قانونی 
ندارید باید از دادستانی مطالبه کنید. متأسفانه رابطه 
میان دستگاه قضا و شورای شهر را در تهران و شهرهای 
دیگر قوی نمی بینم و امیدوارم با مطالبه گری نمایندگان 
مردم این ارتباط بیشتر شود. همچنین در دادسرای 
تهران از دادســتان می خواهیم که فردی را مسئول 
صیانت از حقوق عامه مردم قرار دهد اما این موضوع نیاز 
به مطالبه گــری شــورا دارد.« او در ادامه به ظرفیت 
شورای عالی استان ها اشــاره و تأکید کرد: »این شورا 
اختیار دارد که لایحه ای تدوین کند و مســتقیم به 
مجلس ارائه دهد درصورتی که دســتگاه قضا چنین 
اختیاری ندارد؛ بنابراین می توان از این ظرفیت برای 
حل مسائل شــهری و صیانت از حقوق عامه استفاده 

کرد.« 

ریل گذاری برای مدیریت شهری
در ادامه جلســه دادستان کل کشــور   با اشاره به 
وظیفه شورای شهر گفت: »در راه خدمت به مردم 
وظیفه سنگینی برعهده دارید و موجبات آسایش، 
آرامش و رفاه مردم و شهروندان را فراهم می کنید. 
همانطور که مجلس برای کلانشــهر ریل گذاری 
می کند، شما)اعضای شورای شهر( هم برای مدیریت 
شــهری ریل گذاری می کنید و در این راستا باید از 
رهنمودها و بیانات مقام معظم رهبری اســتفاده 
شود.« حجت الاسلام محمدجعفر منتظری در ادامه 
مسائلی را مطرح کرد و خواستار مطالبه گری از سوی 
 اعضای شورای شهر و ایجاد ارتباط بیشتر با دستگاه 

قضا شد.

تغییر کاربری، تخلف آنی
خبر صدور رأی وحدت رویه در دیوان عدالت اداری 
کشور دیروز توسط دادستان کل کشور رسانه ای شد 
و منتظری گفت: »براساس رأی صادره تغییر کاربری 
یک تخلف آنی اســت و برابر قانون تعقیب کیفری 
برای چنین تخلفی باید همان روز اعمال شود و پس 
از آن هیچ گونه تعقیب کیفری صورت نمی گیرد.« او 
با ابراز نگرانی از صدور این رأی تأکید کرد: »شخصاً با 
این رأی مخالف هستم. چرا که اعتقاد دارم در آینده 
این رأی مشکل ساز می شود و به موجب آن دامنه 

تخلفات گسترده خواهد شد.« 

شناسایی ساختمان های ناایمن
منتظری، کوتاهی شهرداری و شــورا در نظارت را 
مهم ترین عامل حادثه متروپل آبادان  دانست و گفت: 
»به لحاظ ساختمان های ناایمن مشکلات عدیده ای 
در تهران وجود دارد و یکی از مطالبات جدی من از 
اعضای شورا این است که ساختمان های خطرآفرین 
شناسایی و توقیف شود و من اتمام حجت می کنم که 
جان و سلامت افراد و امنیت جامعه برای ما مهم است 
و باید به صورت جدی تر به موضوع توجه و با متخلفان 
برخورد شود.« او انتشار اسامی ساختمان های ناایمن 
را اقدام درستی ندانست و عنوان کرد اینکه بگوییم 
چه تعداد ســاختمان در حال ریزش اســت، باعث 
التهاب در جامعه می شــود و انتشــار هر چیزی به 

مصلحت نیست.

الزامی شدن رعایت اصول ایمنی
دادستان کل کشور در ادامه به بافت های فرسوده هم 
اشاره و عنوان کرد: »در بافت فرسوده و قدیمی تهران 
و مناطق جنوبی شهر، ساختمان های خطرناکی 
دیده می شود که باید برای آن فکری شود. استدعای 
من این است که شهرداری ها مکلف شوند از همان 
زمان کلنگ زنی یک ساختمان، رعایت اصول ایمنی 
در آن الزامی شود و برای تحقق این امر شهرداری ها 
باید به صف شــوند.« او با بیان اینکه اســتفاده از 

اراذل واوباش در ساخت وساز اتفاق عجیبی است، 
گفت: » درخواست من این اســت که در تهران و 
حومه شهر، این موضوع حتما به دادستانی گزارش 
داده شود. نباید اجازه دهیم که افراد برای تخلفات 

ساختمانی از اراذل استفاده کنند.«

  لزوم اقدامات فرهنگی
دادستان کل کشور به موضوع دختران نوجوان شیراز 
هم اشاره کرد و اقدامات فرهنگی را ضروری دانست 
و گفت: »برای غیراخلاقی شدن فضای شهر تهران 
هزینه می شود و شهرداری و شورا با دستگاه های 
فرهنگی در این زمینه باید تعامل داشــته باشند. 
چراکه زشت است اجازه دهیم افرادی با حمایت های 
خارج از کشور، در شهرها ناهنجاری ایجاد کنند؛ 
بنابراین اعضای پارلمان شهری به عنوان نمایندگان 

مردم این موضوع را پیگیری کنند.«

تهران نیاز به زندان دارد
 دادستان کل کشور در ادامه سخنان خود با بیان اینکه 
وضعیت زندان ها در تهران مناسب نیست، گفت: »تعداد 
زندانیان با ظرفیت زندان ها تناسب ندارد؛ زندان های 
رجایی شهر و قزل حصار زمانی که کرج جزو تهران بوده 
ساخته شــده اند اما امروز متعلق به کرج هستند و در 
تردد و موارد حقوقی مشکلاتی وجود دارد.« منتظری 
ادامه داد: »در جامعه به این گستردگی عده ای دچار 
جرم ازجمله سرقت، اعتیاد می شوند و ازاین رو شهر 
نیاز به زندان دارد و شــورای شهر در این امر می تواند 

به ما کمک کند.«

مصوبات پارلمان شهری
در جریان جلسه روز گذشته نام 3معبر شهر تهران با 
موافقت اعضای پارلمان شهری تغییر کرد و مقرر شد 
نام شهیدان حسن صیادخدایی روی خیابان قائن 
منطقه12، ذبیح الله نعمت الهی روی خیابان یکم و 
شهیده فاطمه جعفریان روی میدانی در منطقه5، 

حک شود.

 رعایت حقوق شهروندی
 از مسیر همکاری شورا و دادستانی

دادستان کل کشور در صحن پارلمان شهری خواستار استفاده از ظرفیت های قانونی برای صیانت از حقوق عامه شد

 مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری شهر تهران: در خرید چرخ های مورد نیاز متروی تهران صرفه جویی مالی و زمانی صورت گرفته است
27میلیارد تومان ارزان تر، 100روز زودتر

متأســفانه در دوره های قبلی مدیریت شــهری توجه 

گزارش
چندانی به توسعه و نگهداشت حمل ونقل عمومی شهر 
تهران نشــده اســت و در نتیجــه امروز با کســری و 
عقب ماندگی های جدی و اساسی در این زمینه روبه رو هستیم. در چنین 
شرایطی خرید قطعات موردنیاز و پر کردن انبار ها ضروری به نظر می رسد؛ 
به ویژه در بخش مترو که نقش اصلی را در جابه جایی مسافران ایفا می کند 
و به نوعی ستون فقرات حمل ونقل پایتخت محسوب می شود. در همین 
رابطه هادی علیرضایی، مدیرعامل و نایب رئیس هیأت مدیره شــرکت 
سرمایه گذاری شــهر تهران درباره خرید و تحویل چرخ های موردنیاز 
شرکت متروی تهران به همشهری می گوید: »طی 2مناقصه عمومی بیش 
از 62میلیارد تومان برای خریداری 2هزار چرخ مترو هزینه شده است. 
شرکت سرمایه گذاری شهر با توجه به سفارش 2هزار چرخ توسط شرکت 
بهره برداری متروی تهران و حومه نسبت به برگزاری این مناقصه ها اقدام 
کرده اســت. از این تعداد تاکنون در مجموع حدود 900چرخ مترو وارد 
کشور شده و آنها را به بهره بردار یعنی شرکت بهره برداری متروی تهران و 
حومه تحویل داده ایم. بخش دیگری از این چرخ ها در کشتی بارگیری شده 

و در حال حمل است و بخش دیگری هم در مرحله بازرسی کشور سازنده 
قرار دارد و نهایتا طی چند هفته آینده تمام این چرخ ها وارد کشور می شود 
و به طور کامل به بهره بردار تحویل داده خواهد شد. با توجه به مساعدت 
معاون مالی و اقتصاد شهری شهرداری تهران در تسریع در پرداخت ها و 
تمهیدات لازمی که از سوی این معاونت اندیشیده شده بود، 100روز زودتر 
از زمان پیش بینی شده در قرارداد، نخســتین پارت چرخ ها را تحویل 

شرکت بهره برداری متروی تهران داده ایم.«

35 تا 50درصد صرفه جویی
علیرضایی اعلام می کند :»در این خریدها نســبت به مناقصه قبلی   
27میلیارد تومان صرفه جویی مســتقیم صورت گرفته است. درواقع 
حدود 35درصد به نســبت مناقصه قبلی و حدود 50درصد نسبت به 
مبلغ کل خرید انجام شده صرفه جویی مالی انجام داده ایم.« علاوه بر 
چرخ ها، برای قطعات سیگنالینگ و ســوزن و قطعات برقی موردنیاز 
مترو نیز سفارش خرید داده شده است. علیرضایی از سفارش و واردات 
بخش دیگری از قطعات موردنیاز شرکت بهره برداری متروی تهران خبر 

می دهد و در این باره می گویــد: » در این بخش هم 3مناقصه عمومی 
برگزار شد و این موضوع را هم پیگیری می کنیم تا به نتیجه برسد. در 
مجموع یک قرارداد 200میلیارد تومانی با شرکت بهره برداری متروی 

تهران برای تامین قطعات موردنیاز این شرکت بسته شده است.«

تأمین تجهیزات موردنیاز هواشناسی 
همچنین مدیرعامل شرکت ســرمایه گذاری شهر توضیحاتی درباره 
قراردادهایی که با شرکت کنترل کیفیت هوا و سازمان آتش نشانی بسته 
شده است، ارائه کرده و می گوید: »علاوه بر مترو قرارداد های دیگری هم 
برای تهیه لوازم و تجهیزات مورد نیاز شرکت کنترل کیفیت هوا بسته 
شده است. در همین رابطه بخشی از گازهای موردنیاز برای سنجش 
آلودگی هوا و همچنین نرم افزار کنترل آلودگی صوتی از کشــور های 
اروپایی وارد کشور شده و به شرکت کنترل کیفیت هوای تهران تحویل 
داده ایم. علاوه بر این در سال گذشته قراردادی به ارزش 150میلیارد 
تومان با سازمان آتش نشــانی تهران منعقد کرده ایم که البته تاکنون 

اجرایی نشده است.«

زاکانی در دیدار با بسیج استادان اعلام کرد
 مجتمع های جدید

 برای نگهداری معتادان متجاهر
شهردار تهران با بیان اینکه ما بارها اعلام کرده ایم در مقابل 
معتادان شــهر تهران مسئول هســتیم، گفت: هفته آینده 
مجتمعی 2200تختی برای معتادان متجاهر به بهره برداری 

خواهد رسید.
به گزارش پایگاه خبری شهر، علیرضا زاکانی در دیدار خود با 
بسیج استادان که در دانشگاه صنعتی امیرکبیر با محوریت 
»بررسی چالش های مدیریت شهری« برگزار شد در سخنانی 
با اشــاره به این موضوع که ما میراثی به نام کلانشهر تهران 
داریم که خوبی ها، نواقص و معایبی را به عنوان یک مجموعه 
دارد، گفت: شهر تهران از فرسودگی رنج می برد و در کنار این 
فرسودگی و بی هویتی شهر، از بعد بی عدالتی نیز فاصله بین 

شمال و جنوب تهران زیاد است.
شهردار تهران با بیان این مطلب که شــهر از 3 ضلع شهر، 
شهروند و مدیریت شهری تشکیل شده است، ادامه داد: شهر 
و مدیریت شهری به این منظور فعالیت می کند که شهروند ما 
به بهترین نحو بتواند زندگی کند و به همین منظور هنگامی 
که به تهران نگاه می کنیم این شهر به غیر از هویت پایتخت 

جمهوری اسلامی ایران بودن هویت ثانویه دیگری ندارد.
زاکانی ادامه داد: تهران باید متحول شود و این تحول باید ما 
را به یک چشم انداز برساند. »تهران، کلانشهر الگوی جهان 
اسلام« شعار نیســت و این یک چشــم انداز برای مدیریت 

شهری پایتخت است.
وی با تأکید بر این نکته که شــهروندان ما شهروندان خوبی 
هستند که از شــرایط موجود ناراضی اند، ادامه داد: ما باید 
به دنبال تکریم شــهروند باشــیم. اگر ما تلاش کنیم شهر 
را به عنوان یک الگو قــرار دهیم باید تــلاش کنیم تحولی 
همه جانبه با حضور مردم رقم بخورد؛ زیرا برهم انباشــتگی 
مشکلات کلانشــهر تهران موجب شده است یک دستگاه و 
2دستگاه نتوانند این مشکلات را حل کنند و باید موجی با 

محوریت مردم و نخبگان ایجاد شود.
زاکانی گفت: از زمان ورودمان به مدیریت شــهری تهران با 
میراثی ازجمله قرض 3ماهه بــرای پرداخت حقوق مواجه 
بودیم که این دســت از اقدام ها به ایجاد و انباشت بدهی ها 

منجر شده بود.
شهردار تهران با تأکید بر این مطلب که اساس حرکت خود 
در مدیریت شــهری را بر اصل توجه توامان به روح و جسم 
شــهر قرار داده ایم، ادامه داد: ماده 55 قانون شــهرداری ها 
وظایفی را برعهده مدیریت شهری گذاشته است که بسیاری 
از بندهای آن در مدیریت شهری مانند توجه به تامین مسکن 

استطاعت پذیر، پیش از این دوره مغفول مانده بود.
زاکانی ادامه داد: مدیریت مشارکتی را برای خود به عنوان یک 
اصل قرار دادیم؛ زیرا یکی از مشکلات موجود برای مدیریت ها 

»فقر تفکر« است.
شهردار تهران افزود: در حوزه مسکن 3دسته کار در دست 
اقدام است که به کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت تقسیم 
می شــود. فعالیت ما در کوتاه مدت ناظر بــه مصوبه هیأت 
وزیران، اجاره داری و تملک از طریق تسهیلات است تا بتوانیم 
از این طریق به همشهریان خود که 51درصد آنها اجاره نشین 

هستند، کمک کنیم.

زاکانی با تأکید بر این موضوع که شهرداری خود را مکلف 
می داند که نقش آفرین و مسئول در حوزه مسکن باشد، ادامه 
داد: بعد از تشکیل قرارگاه مسکن زمین های فریز شده در 
مناطق احصا و لکه گذاری شده است که برای ساخت وساز 
در حال فعالیت و مشارکت با نهادها و مجموعه های مسئول 

هستیم.
وی ادامه داد: در بخش اســتیجاری در حال دنبال کردن 
مسیری هستیم که شهرداری مالک خانه های استیجاری 

باشد و شهرداری بازیگر اصلی اجاره داری در تهران شود.
شــهردار تهران افزود: برای بلندمدت به دنبال نوســازی 
شهر تهران هستیم و در ادامه این اقدام با معماری ایرانی و 
اسلامی شاهد بازطراحی شهری هستیم که برای رسیدن به 
این هدف قطعه زمین های اطراف ایستگاه های مترو احصا 
شده اســت و از طریق این اقدام به دنبال منبع خلق ثروت 
برای توسعه زیرساخت ها هستیم که برای این کار بلندمدت 
ستادی تشکیل شده و معاونت شهرسازی و معماری ما نیز 

در حال فعالیت در این حوزه است.
زاکانی در تشــریح دیگر اقدام های انجام شــده از ســوی 
مدیریت شهری با بیان این مطلب که هفته آینده مجتمع 
ایستگاهی بزرگی  برای مترو افتتاح خواهیم کرد که ظرفیت 
21رام قطار را دارد، گفت: از دیگر اقدام های انجام شــده 
می توان به فعالیت در حوزه هوشمند سازی  بار و مسافر اشاره 
کرد که فعالیت هایی به شکل ترکیبی برای انجام سفر در 

حال برنامه ریزی است.
شهردار تهران در تشریح بخشی از اقدام های انجام شده در 
حوزه مسئولیت اجتماعی افزود: هفته آینده 2200تخت 
برای معتادان افتتاح می شــود  و به بهره برداری می رسد و 
ما بارها اعلام کرده ایم که در مقابل معتادان شــهر تهران 

مسئول هستیم.
زاکانی ادامه داد: موضوع فناوری در شهر ما بسیار اهمیت 
دارد و به همین منظور در حال ایجاد زیرساخت هایی ازجمله 
پارک های علم و فناوری در داخل شــهر تهران هستیم که 
نمونه این دست اقدامات راه اندازی نمایشگاه دائمی فناوری 
در بوستان گفت وگوست تا اهل علم و دانش ما )استادان و 

دانشجویان( تهران را ترک نکنند.
در این جلسه تعدادی از اســتادان و فعالان دانشجویی به 

بیان دغدغه های خود در حضور شهردار تهران پرداختند.

 احمد صادقی
 عضو کمیسیون برنامه و بودجه

اراضی 50هکتاری دوشان تپه ظرفیت 
بســیار مناســبی بــرای امدادرســانی در 
زمان بحران و پدافند غیرعامــل دارند و 
ضرورت دارد این موضوع پیگیری شود.

 جعفر شربیانی
 عضو هیأت  رئیسه شورای شهر تهران

یکــی از نماینــدگان مجلــس دربــاره 
هک شــدن سیســتم های شــهرداری و 
مشکلات پیش آمده در خدمت رسانی 
بــه شــهروندان اظهارنظــر کــرده کــه 
نگرانی هایــی بــرای مــردم درخصــوص 
اســناد و سوابقشــان در حوزه معماری 
و شهرســازی به وجــود آورده اســت. 
دربــاره  شــهرداری  دارد  ضــرورت 
عدم دسترســی بــه اســناد در حــوزه 

شهرسازی پاسخ شفاف بدهد.

 حجت الاسلام سیدمحمد آقامیری
 عضو کمیسیون عمران و حمل ونقل

ژئوتکنیــک  آزمایش هــای  حــذف 
)آزمایــش خــاک( ســبب می شــود 
طراحــان ســازه بــه  پیش فرض هــای 
کلــی و گمانه زنــی روی بیاورند که این 
یک کار غیرفنی و اشــتباه اســت. چرا 
کــه ســازه ســبک یــا ســنگین طراحــی 
درخواســت  بنابرایــن  می شــود؛ 
می کنیم شهرداری مانع حذف چنین 

آزمایش هایی شود.

در بیســت وچهارمین جلســه قــرارگاه 
اجتماعی شهر تهران آخرین وضعیت 
بهره بــرداری از 3مرکز جدید یاور شــهر 
برای نگهداری از معتادان مورد بررسی 

قرار گرفت. 
مجوز بهره بــرداری از مراکــز ماده۱۶ 
5، آماده ســازی  و  یاورشــهر۴ و 
تحویــل مرکــز یاورشــهر ۴ )بانــوان( 
تمدیــد 3ماهــه مجــوز بهره بــرداری 
مراکــز مــاده ۱۶، ۱، ۲ و 3، خریــد و 
تحویــل دســتگاه عنبیــه و دوربیــن 
در مراکــز غربالگــری، گرمخانه هــا، 
مراکز ماده۱۶ و مراکز پرتو شهرداری 
تهــران و تامیــن داروی مــورد نیــاز 
گرمخانه هــا، سامانســراها و مراکــز 
ماده۱۶ شــهرداری تهران در جلســه 

قبلی قرارگاه صادر شده بود.

معــاون ســازمان بازرســی کل کشــور 
از رونــد پیشــرفت عملیــات اجرایــی 
۲ایستگاه در منتهی الیه شمال غربی 
خــط۷ بازدیــد کــرد. در ایــن بازدیــد 
عنوان شد که درصورت تأمین بموقع 
منابع مالــی، افتتاح هر دو ایســتگاه 
شــهید دادمــان و میدان کتــاب که از 
پیشــرفت فیزیکــی بــالای ۷5درصــد 
برخــوردار هســتند، در ســال جاری 
امکانپذیــر خواهــد بــود. ایســتگاه 
ورزشگاه تختی در منتهی الیه جنوب 
شــرقی خــط۷ امــا ســال۱۴0۲ بــه 

بهره برداری می رسد.

3
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وحیدیه از فقر فضای سبز 
رنج می برد

محله وحیدیه در منطقه 8 از فقر فضای سبز رنج 
می برد و 56درصد بافت این محله فرسوده است و 
مردم برای نوسازی چشم انتظار بسته های تشویقی 
هستند. عضو کمیسیون برنامه وبودجه شورای شهر 
تهران با بیان این مطلب به برخی از مشکلات این 
محله اشــاره و عنوان کرد: »سینمای قدیمی این 
محله بازسازی شده اما توسط شهرداری مسدود 
شده است. آبیاری درختان و نظافت خیابان اصلی 
چهارراه امیر به دلیل قرارگرفتن در مرز مناطق 7 
و 8، با مشکل مواجه است. با وجود تکمیل شبکه 
فاضلاب، جوی های معابر همچنان روباز هستند و 
بوی تعفن می دهند. ضعف در نظافت مخازن سبب 
شده موش ها در معابر جولان دهند. آسفالت معابر 
خراب است. ستون های برق نیاز به جمع آوری یا 
جابه جایی دارند.« به گفته ناصــر امانی، درختان 
ارزشمند حاشیه معابر اصلی و فرعی محله وحیدیه 
نیاز به آبیاری و حفاظــت دارند. چرا که این محله 
هم از نظر سرانه فضای سبز و بوستان به شدت فقیر 
است و تنها یک بوســتان کوچک در محله وجود 
دارد که آن هم از نظر نگهداری و پیرایش نیازمند 
توجه جدی است. او ادامه داد: »ملکی معروف به 
حمام مرمر که اکثر ســهام آن توسط شهرداری 
تملک شــده به دلیل عدم توافق با مالک بر سر دو 
سهم باقی مانده همچنان بلاتکلیف رها شده است. 
درصورتی که اگر توافق انجام شود قابلیت تبدیل به 

فضای سبز یا کاربری فرهنگی دارد.«

تذکرات

عدد خبر

 خبر

مدیریت شهر

کمیسیون ماده 100 نیازمند اصلاح
رئیس شورای اسلامی شهر تهران قبل از شروع جلسه در جمع خبرنگاران درباره صدور پایان 
کار با پیوست حفاظتی و امنیتی گفت: »از صحت و سقم این خبر اطلاعی ندارم اما پایان کار و 
مسائل ایمنی ساختمانی مصوبات خاصی دارد که به مصوبه شورای عالی معماری و شهرسازی 
نیازمند است و رعایت مسائل امنیتی برای ساختمان های خاص است.« مهدی چمران با بیان 
اینکه اصلاحات عمیقی باید در ماده۱00   ایجاد شود، تأکید کرد: »مشکل ساختمان هایی که 
خلاف ضوابط شهرسازی ساخته می شوند با جرائم حل نمی شود و به همین دلیل چند ۱0هزار 
پرونده در کمیسیون ماده۱00 حل نشده باقی مانده اند. به هر حال مجلس شورای اسلامی در 

حال بررسی طرح اصلاح ماده۱00 است و امیدوارم به نتایج خوبی برسند.«
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سؤال اعضای شورا  و پاسخ دادستان
گرچه فرصت کوتاه بود اما برخی از اعضای پارلمان شهری سؤالاتی را مطرح کردند و دادستان کل 

کشور هم پاسخ داد.
نرگس معدنی پور: چه سازماني مسئول نظارت بر پلتفرم های داخلی است؟

    منتظری: در دولت گذشته اختلافی بین وزارت ارشــاد و فرهنگ اسلامی و صداوسیما وجود 
داشت اما در دولت سیزدهم این اختلاف برطرف شده و مســئول نظارت بر پلتفرم های داخلی 

به زودی مشخص می شود.
حبیب کاشانی: برخی از دستگاه ها با ترک فعل سبب آلودگی هوا می شوند که این کار تضییع حقوق 

عامه است. برای حل این مشکل دستگاه قضا چه تدابیری دارد؟
  دادستان کل کشور: هم افزایی بین دســتگاه ها درخصوص آلودگی هوا لازم است. این موضوع 

در معاونت حقوق عامه در دستورکار قرار گرفته و آمادگی داریم که در این زمینه همکاری کنیم.
جعفر شربیانی: چرا برخورد جدی با کسانی که ترک فعل می کنند، صورت نمی گیرد؟ چرا که برخی 
از این ترک فعل ها سبب خســارت های جبران ناپذیری به مردم می شود که نمونه آن غرق شدن 

کودکی در کانال عباس آباد است.
    منتظری: اگر ترک فعل به صورت مســلم و عینی به خسارت منتهی شود، فرد، مسئول تأمین 
خسارت است اما چون در قانون جرم انگاری نشده، در تمام موارد نمی توانیم تعقیب کیفری انجام 

دهیم. اغلب ترک فعل ها براساس همین نقص قانون است.


